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De leden van de V.V.D.-fractie hebben hun zorg uitgesproken over de 
continuering van de advisering met name omtrent een verantwoorde 
uitvoering van de eindfase van de splijtstofcyclus. Zij vroegen de regering 
organen aan te wijzen die zich verantwoordelijk weten voor het beantwoor-
den van de wetenschappelijk-technische vragen met betrekking tot een 
veilige en economische keuze voor het verantwoord uitvoeren van de 
eindfase van de splijtstofcyclus. 

Ervan uitgaande dat deze leden meer in het bijzonder de problematiek 
van het radioactieve afval op het oog hebben, wil ik op het volgende 
wijzen. Bij diverse gelegenheden1 hebben mijn ambtsvoorganger en ik de 
Tweede Kamer, alsmede haar vaste Commissie voor de Kernenergie, 
geïnformeerd over de wijze waarop het onderzoek op het gebied van het 
radioactieve afval is georganiseerd en over de organen, die onderzoek 
verrichten op dit gebied. De beleidscommissie Integraal Landelijk Onderzoek 
Nucleair Afval (ILONA), waarin zowel ambtelijke als niet-ambtelijke deskun-
digen zitting hebben, heeft tot taak het in Nederland in uitvoering zijnde 
onderzoek te coördineren, de internationale relaties en samenhang op dit 
vlak nader uit te werken en te verdiepen en de nodige initiatieven te nemen 
om nieuwe opties of aspecten te volgen en zo nodig te doen onderzoeken, 
zodat naar mijn oordeel de advisering op dit terrein adequaat is geregeld. 
Ik wijs in dit verband ook op de nota Radioactief Afval van april 1984, die 
aan de Tweede Kamer isaangeboden door de minister van Volkshuisvesting, 
Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer (kamerstukken Tweede Kamer, 
1983-1984, 18 343, nr. 1 en 2) en waarin het regeringsstandpunt inzake het 
radioactief-afvalbeleid is verwoord. In deze nota wordt onder andere 
melding gemaakt van onderzoekprogramma's met betrekking tot de 
geologische berging en de interimopslag in Nederland, die in het kader van 
het ILONA worden uitgevoerd. 

In haar standpunt naar aanleiding van de Maatschappelijke discussie 
over het energiebeleid, dat voor het einde van dit kalenderjaar zal verschij-
nen, zal de regering nader op dit onderzoek en eventuele andere onder-
zoeksprogramma's ingaan. 

De leden van de fractie van D'66 hebben hun instemming met de 
opheffing van de IRK gemotiveerd met hun verwachting dat, ook internati-
onaal gezien, de ontwikkeling van kernenergie verder zal stagneren en 
derhalve geen industriële perspectieven meer biedt. 
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1 (Kamerstukken Tweede Kamer, 1981, 15 100, 
nr. 45, kamerstukken Tweede Kamer, 1981 — 
1982, 17014, nr. 5 en kamerstukken Tweede 
Kamer, 1982-1983, 17600 hoofdstuk XIII, nr. 
9). 



Ik hecht eraan nog eens te benadrukken dat deze redenering voor de 
opheffing van genoemde adviesraad niet de mijne is. Naar mijn oordeel zal 
kernenergie in zijn algemeenheid in de toekomst een groeiende bijdrage 
kunnen leveren aan de energievoorziening in de wereld. Ook recente 
rapporten van bij voorbeeld het Office of Technology Assessment van het 
Amerikaanse Congres wijzen in die richting. 

Incidentele stagnaties, zoals recent in Spanje, doen daar niets aan af. Dit 
neemt overigens niet weg dat de nucleaire industrie in een aantal landen 
met de noodzaak tot herstructurering geconfronteerd wordt. Dit is echter 
een gevolg van de met de algehele economische recessie samenhangende 
vertraging in de bouwprogramma's van elektriciteitscentrales, waaronder 
kerncentrales. 

Vóór het eind van dit jaar zal de regering haar standpunt bekend maken 
over de toekomst van de kernenergie in ons land. Daarbij zullen industrie-
politieke en werkgelegenheidsaspecten een belangrijke rol spelen. Indien 
besloten wordt tot het bouwen van kernenergiecentrales in ons land, dan 
zal het Nederlandse bedrijfsleven zeker bij de bouw worden ingeschakeld. 
De betrokkenheid van het Nederlandse bedrijfsleven zal groter kunnen zijn 
wanneer tot een seriematige aanpak wordt besloten. De benodigde 
deskundigheid voor het bouwen en het laten functioneren van een kerne-
nergiecentrale is voor een groot deel nog steeds in Nederland aanwezig. 

Wanneer tot het bouwen van kernenergiecentrales zal worden besloten, 
zal er behoefte kunnen bestaan aan een adequate advisering over deze en 
alle andere industriële aspecten van de kernenergietoepassing. De instelling 
van tijdelijke adviescommissies zal dan kunnen worden overwogen. 

Overigens moge ik verwijzen naar mijn antwoord in de gelijktijdig met de 
onderhavige nota uitgebrachte nota naar aanleiding van het eindverslag bij 
het voorstel van wet, houdende instelling van een Algemene Energieraad 
(kamerstukken Tweede Kamer, 1983-1984, 17 446, nr. 9), op de in dat kader 
door deze leden gestelde gelijkluidende vraag. 

De minister van Economische Zaken, 
G. M. V. van Aardenne 
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